



Advertisement

Provincial Industry Development Plan 2022 - 2027

The Ministry of Trade, Tourism, Commerce and Ni-Vanuatu Business (MTTCNVB) through the Department of Industry is seeking the services of a Consultant. The objective of this Consultant is to develop a Provincial Industry Development Plan carry out necessary consultations and field investigations on Efate, Santo, Malekula and Tanna in relation to the most socially, environmentally and economically viable agro-industry resource and product with high potentials for development in each of the six provinces

The Consultant will be based in Port Vila, Vanuatu and is envisaged to work up to 70 Working Days, spreading over a number of months. Travels outside Port Vila and Efate are expected

The successful applicant will possess the following:

Professional Experiences:

- Proven working experience in Vanuatu or other Pacific Island Countries;
- Knowledge of economic or development policies and related sectors in Vanuatu or the Pacific;
- Proven experience in undertaking economic and social development assessments in the industrial sector;
- Excellent knowledge of industrial development, value addition and issues affecting developmental growth in the Pacific;
- Experience in development and review of economic or development policy;
- Excellent communication and analytical and reporting skills;
- Experience in stakeholder dialogue and national, provincial and community level participatory consultation processes;
- Ability to organize and facilitate workshops and meetings;

Education Background:

- University degree in economics, industrial development or any other fields in the socials

Language skills:

- Proficiency in spoken and written English and Bislama. Good understanding of French would be an advantage.

For those interested you can request the full Terms of References outlined in the RFQ form from Mrs Rosie Tatwin via this email: rtatwin@vanuatu.gov.vu or collect a copy at the Ministry of Trades reception.

The closing date for the submission is COB **Friday, 18 February 2022.**



Poste à pourvoir

Plan provincial de développement industriel 2022 - 2027

Le ministère du Commerce, du Tourisme et des Entreprises locales (MCTEL), par l'intermédiaire du service de l'Industrie, recherche les services d'un consultant. Le consultant aura pour objectif d'élaborer un plan provincial de développement industriel, de mener les consultations nécessaires et les enquêtes de terrain à Éfaté, Santo, Mallicolo et Tanna sur les ressources et les produits agro-industriels les plus viables sur le plan social, environnemental et économique et présentant un fort potentiel de développement dans chacune des six provinces.

Le consultant sera basé à Port-Vila, Vanuatu et devrait travailler jusqu'à 70 jours ouvrables, répartis sur plusieurs mois. Des déplacements en dehors de Port-Vila et d'Éfaté sont prévus.

Le candidat retenu doit avoir les qualités suivantes :

Expériences professionnelles :

- Avoir une expérience professionnelle probante au Vanuatu ou dans d'autres pays insulaires du Pacifique ;
- Connaissance des politiques économiques ou de développement et des secteurs connexes au Vanuatu ou dans le Pacifique ;
- Expérience avérée dans la réalisation d'évaluations du développement économique et social dans le secteur industriel ;
- Excellente connaissance du développement industriel, de la valeur ajoutée et des problèmes affectant la croissance du développement dans le Pacifique ;
- Expérience dans l'élaboration et la révision de la politique ou de développement économique ;
- Excellentes compétences en communication, analyse et production de rapports.
- Expérience du dialogue avec les intervenants et des processus de consultation participative au niveau national, provincial et communautaire.
- Capacité à organiser et à animer des ateliers et des réunions ;

Qualifications :

- Licence en économie, développement industriel ou tout autre domaine social.

Langue :

- Maîtrise de l'anglais et du bichlamar à l'oral et à l'écrit. Une bonne compréhension du français serait un avantage.

Pour les candidats intéressés, veuillez demander les termes de référence complets décrits dans le formulaire de demande de devis à Mme Rosie Tatwin via cet e-mail : rtatwin@vanuatu.gov.vu ou en récupérer une copie à la réception du ministère du Commerce, du Tourisme et des Entreprises locales.

La date butoir pour la soumission des candidatures est avant la fermeture du bureau **vendredi 11 février 2022**.



Advetaesmen

Provinsol Indastri Dvelopmen Plan 2022 - 2027

Ministri blong Tred, Turisim, Komes mo Ni-Vanuatu Bisnis (MTTKNVB) tru long Dipatmen blong Indastri i stap lukaotem sevis blong wan Konsalten. Konsalten ia bambae hemi dvelopem wan Provinsol Indastri Dvelopmen Plan blong karemaot olgeta neseseeri konsaltesen mo olgeta fil investigesen long Efate, Santo, Malekula mo Tanna long saed blong olgeta agro-indastriol risos mo prodak blong faenemaot sipos hemi posibol long sosol, envaeronmentol mo ekonomik saed blong mekem dvelopmen long wanwan long olgeta siks (6) provins.

Bambae Konsalten ia i wok long Port Vila, Vanuatu mo bambae hemi wok kasem 70 dei, we bae oli spredem tru long olgeta manis. Bambae hemi ekspektem tu blong travel aotsaed long Port Vila mo Efate.

Apliken we bae oli jusum, hemi mas gat olgeta kraeteria ia:

Profesonal Eksperiens:

- Gat eksperiens blong wok long Vanuatu o long olgeta narafala Pasifik Aelan Kaontri;
- Gat save long olgeta ekonomik mo dvelopmen polisi mo olgeta semak sekta long Vanuatu o long Pasifik;
- Gat eksperiens blong mekem olgeta ekonomik mo sosol dvelopmen asesmen long sekta blong indastri;
- Gat gudfala save long saed blong indastriol dvelopmen, valiu adisen mo olgeta isu we i stap afektem dvelopmen grot long Pasifik;
- Eksperiens long dvelopmen o riviu blong ekonomik o dvelopmen polisi;
- Gat olgeta gudgudfala skil blong komunikesen, analaesem samting mo mekem ripot;
- Eksperiens long olgeta stekholda diskasen mo tekpat long olgeta konsaltesen proses long nasonal, provinsol mo komuniti level;
- Save oganaesem mo karemaot olgeta woksop mo miting.

Edukesen Bakgraon:

- Yunivesiti Digri long Ekonomiks, Indastriol Dvelopmen o eni narafala sosol fil.

Langwis skil:

- Save toktok mo raet gud long English mo Bislama. Bae hemi gud tu sipos hemi andastanem gud Franis langwis.

Olgeta we oli intres, oli save askem ful Tem blong Refrens, we oli tokbaot insaed long Rikwes blong Kwotesen (RBK) fom, long Mrs Rosie Tatwin tru long imel ia: rtatwin@vanuatu.gov.vu o go karem wan kopi long risepsen blong Ministri blong Tred.

Bambae aplikesen i klos long **Fraedei, 11 Februari 2022**.